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REFERAT FRA MØDE I FÆLLESFORUM FOR LANDSBYLAUG I HTK  
 
 

Dato: Dato: 27.SEP.2023 

Fremmødet: Lene Lyngsie, Formand Reerslev Stærkende Landsbylaug 
Christian Thomsen, Oldermand Vridsløsemagle 
Kiah Mohr, bestyrelsesmedlem Vridsløsemagle 
Søren Sørensen, Formand Fløng 
Jannie, formand Høje Tåstrup bylaug 
Søren Dahl, bestyrelsesmedlem Høje Tåstrup Bylaug 

Ronny Klugmann, Oldermand Baldersbrønde 
Afbud: Per Hammel, Sengeløse 

Mødeleder: Lene Lyngsie 

Referent: Lene Lyngsie 

Sted: Reerslev forsamlingshus kl. 19:30 – 21:00 

 
 Punkt Beskrivelse 

  1. Velkomst og godkendelse af 
dagsorden. 

Godkendt 
 

  2. Godkendelse af referat fra 
sidste møder. 

Referat fra møde med fungerende borgmester d. 25. april 2023 – 
godkendt. 
Møde i fællesforum for landsbylaug i HTK d. 02. marts 2023 – 
godkendt. 

  3. Orientering fra laugene a. Høje Tåstrup Bylaug 
Har afholdt Skt. Hans og sommerfest 
Forrige weekend var der høstmarked, hyggelig men ikke så stor 
opbakning, desværre. 
Fjernvarme bliver pt nedgravet, så landsby er gravet mere eller 
mindre op. 
Nye planer omkring rådhuset, måske beholde de eksisterende 
bygningerne og ombyg dem til lejligheder. Desværre ikke 
nedrivning og opbygning af boliger. Men der er åbnet op for at 
bylauget må bruge lokaler i det gamle rådhus indtil ombygningen 
starter. 
I dialog med Ikano, omkring afholdelse af koncerter mv. 
Det lokale vandværk er lagt ind under HTK vand. Der har været 
forhandlinger om tilslutningspris, forventes at blive 1500-
4000kr/husstand. 

b. Vridsløsemagle 
Har haft ”Ren by dag”, gik godt og der blev samlet meget skrald. 
Afholdt lokalt Loppemarked nede på fortet med ca. 10-12 boder, 
forløb godt. 
Afholdt Skt. Hans med lille bål, aflyst stort bål. 
Fjernvarme nedgravning er også i fuldgang her og der er mange 
aktiviteter 
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Lokal nabo strid, hvor det har været diskuteret og forventet at 
lauget skulle involvere sig. Lauge har holdt sig neutralt vil ikke gå 
ind i nabostridigheder. Sagen omhandler adgangsforhold, veje og 
stier. Der ligger en gård hvor der er private fælles veje, lodsejer 
vil have grunden for sig selv, selvom vejen i årtier har været 
benyttet af landsbyens beboer.  
Borgerne har klager helt op til kommunen og politiet er indover. 
Grønt område (fortet): 500.000 kr. fra Nordea fonden og 250.000 
kr. fra HTK til at lave aktiviteter som gyngestativer mv. En gruppe 
frivillige fra byen som styrer projekter mht. økonomi og 
indberetninger. 

c. Fløng 
Afholdt Skovens dag, lille arrangement men vellykket. Med 
Æselridning, bod hvor børn kunne bygge skibe, som så kunne 
sejles med i søen. Jægerne var ude og vise hvad de kunne. 
Skt. Hans vellykket, det blev til rigtig stor skt. hans bål, Kurt 
Scheelsbeck som bål taler. 
Byfest afholdt d. 26. august, også heldig med vejret, finansieret 
gennem afholdelse af bankospil. 
Sag vedr. små boliger som skal opføres ved gadekæret 36m2, er 
vedtaget i byrådet. 

d. Baldersbrønde 
En del er fraflyttet området så der har været stor udskiftning af 
beboere. 
Afholdt generalforsamling og Ronny er kommet til som 
Oldermand. 
Også lokale stridigheder med Frode Lauersen 
vognmandsforretning. Parkeringspladsen bruges så beboerne 
ikke kan komme til. Lauget har forsøgt at medierer. 
Roddick toiletudlejning, der bliver gået lidt let hen over 
rengøringen, der er en del lugt. Håber at kunne forbedre 
forholdene gennem dialog.  

e. Reerslev Stærkende Landsbylaug 
Generalforsamling afholdt – bestyrelsen blev genvalgt. 
Afholdt store Skraldedag, gik godt og der blev samlet meget 
skrald. 
Skt. Hans afholdt med lille bål fad, hvor børene kunne lave 
snobrød og grille skumfiduser. Hugo Hammel holdt båltale. 
Der har også været nabostridighed i Reerslev, hvor en ny beboer 
kørte vanvittig gennem byen med sin bil og havde opdræt af 
hunde som ikke var venlige. Hundene slap nogle gange ud og folk 
i området var meget utrygge. Sagen kom i lokalavisen og senere i 
BT, hvor efter de fraflyttede byen. 
Renovering af Tingstedvej kommunikationen er gået lidt i stå, 
hvilket er rigtig ærgerligt da der ellers var en god dialog inden 
Michael Ziegler blev syg. Håber der kan findes en løsning nu 
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Michael Ziegler er tilbage og fjernvarmen er nedgravet. 
Har brugt mange ressourcer på at håndtere problematikken 
omkring etablering af en kæmpe transformatorstation i 
forbindelse med opførelse af Energiøen Bornholm. Det ser ud til 
at transformatorstationen kommer til at ligge i 
transportkorridoren oppe ved Ring 5, hvilket er det bedste af de 
områder som er foreslået. 

 

  4.  Møde med Borgmesteren Søren Sørensen vil tage kontakt med borgmesterkontoret og få 
arrangeret et møde i februar eller marts. 

  5.  Orientering fra 
laugsmedlemmer der deltager i 
HTK’s udvalg/råd 

Agenda21 rep.  af Eva Haahr Sengeløse Bylaug og Jeppe Updall Fløng 
Landsbylaug, suppleanter er Lene Lyngsie Reerslev Stærkende 
Landsbylaug og Søren Sørensen Fløng Landsbylaug. 
Ikke de store emner. Men husk at der er en pulje man kan søge penge 
hvis man vil lave et naturprojekt. 
 
Skovrådet: Nick Ziegler, Reerslev Stærkende Landsbylaug. Heller ikke 
store nyheder, HTK ønsker stadigvæk at udvide Hakkemosen med 
mere skov. 
 
Skovrejsning Solhøj Fælled: Nick Ziegler, Reerslev Stærkende 
Landsbylaug. Der er sket lidt mage bytte, så der er kommer mere jord 
ind under projektet. 
 

  6.  Affaldsordning Fløng har fået påbud. Drift byen har været forbi alle matrikler og 
skrevet ned hvad der skal optimeres hvert enkelt sted (lige fra 
fjernelse af græstotter til pålægning af nyt underlag) 
Nu er lignede krav kommet til Vridsløsemagle. Hvor fastkørte grusveje 
ikke er fast nok underlag. Der er indsendt klage til Byrådet, men 
beskeden var at der ikke kunne klages til byrådet. 
Problematikken er at ved indgåelse af aftale mellem HTK og Urbaser, 
at der ikke er taget højde for at der er landsbyer i HTK med landlige 
tilkørselsforhold dvs. grusveje mv. Urbaser tolker hårdt 
arbejdsmiljøreglerne og grundet kort arbejdet vil de have meget let 
tilgængelighed til skraldespandene. Men forholdene var kendt da 
aftalen med Urbaser blev indgået og arbejdsmiljøregler er fra 2015, så 
aftalen burde være indgået på oplyst grundlag. 
Der er begyndt en generalisering i HTK og det ser ud til at de nye krav 
vi komme i hele kommunen. 
 

7.  Eventuelt Mail listen skal opdateres: 
Send de mailadresser som skal bruges nå 
indkaldelser/dagsorden/referat mv skal sendes ud: 
Lene Lyngsie formand Reerslev Stærkende Landsbylaug 
lenelyngsie@hotmail.com  
 Jannie Schou Høje Tåstrup Bylaug jds <jds@post12.tele.dk 

mailto:lenelyngsie@hotmail.com
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Søren Sørensen ses@sorensen44.dk 
Christian Thomsen chr.thomsen@gmail.com og bylauget@gmail.com  
Per Hammel hammelhus@mail.dk og kontakt@sengeløsebylaug.dk  
 
Gadebelysningen, vi går de mørke tider i møde og det kunne være 
trygt hvis alle gadelamper igen kunne tændes (ikke kun hver 2. – 3. 
gadelampe) Ronny vil snakke med Lars Kock. 
  
 
 

8. Næste møde Tirsdag d. 13. februar 2024 kl. 19:00. Arrangør: Høje Tåstrup Bylaug. 
Evt. mulighed for at være på det gamle rådhus. 
Inviterer Claus Dahl tidligere Parkchef i HTK. For at snakke om grønne 
områder i kommunen og hvad der er af planer. Hvis han ikke kan da 
han er fratrådt, kan han måske henvise til den nye Parkchef eller vi 
kan spørge Arne Schøller Larsen? 
 

 

mailto:ses@sorensen44.dk
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